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TER AGENDERING IN DE COMMISSIE BEHEER, VOORUIT LOPEND OP DE BEHANDELING IN MAART VAN “HET 

SPEELRUIMTEPLAN” (ZIE TERMIJNAGENDA 2011). 

Praatstuk over (voetbal)kooien e.d.  

DIT PRAATSTUK LIGT OP INITIATIEF VAN DE PVDA-FRACTIE VOOR U, ONDERMEER NAAR AANLEIDING VAN  

INSPREKERS BIJ DE COMMISSIE BEHEER (NOVEMBER 2010), OVER HET PLAATSEN EN DE HUN INZIENS TE 

VERWACHTEN OVERLAST VAN EEN VOETBALKOOI IN DE BUURT (GRAAFSCHAPSTRAAT). 

Op diverse locaties in Haarlem zijn voetbalkooien, Cruyff- courts, Pannakooien en Richard 

Krajicek Playgrounds  te vinden. HET DOEL  IS: DE JEUGD AAN HET SPORTEN TE KRIJGEN; OVERLAST TE 

VERMINDEREN; EEN VEILIGE  SPEELPLEK TE BIEDEN; DE SOCIALE COHESIE TE VERSTERKEN; EN DOOR BEWEGEN 

OVERGEWICHT BIJ KINDEREN TE VOORKOMEN OF TEGEN TE GAAN.    

Waarom kooien? Veelal worden kooi-constructies geplaatst ter wille van de veiligheid van de 

kinderen. 

De verscheidenheid aan kooien is groot, we onderscheiden: 

Cruyff-court:                                                                                                                                                                      

Een Cruyff-court  is een trapveld van 42 x28 meter. Heeft altijd een blauw hek en oranje 

goals, heeft een gele middenstip en is openbaar terrein. Het court moet centraal in de wijk 

liggen, moet voor de buurt een meerwaarde hebben, er moet een aantal uren  sociaal 

beheer zijn  en er dient draagvlak in de wijk te zijn. DE GEMEENTE ZORGT BIJ EEN CRUYFF-COURT  

VOOR HET BOUWRIJP MAKEN VAN HET TERREIN. DE CRUYFF-FOUNDATION DRAAGT VOOR RUIM EEN DERDE BIJ IN 

DE KOSTEN. OOK BIJ ANDERE FONDSEN  IS EEN BIJDRAGE TE KRIJGEN. DE KOSTEN VAN EEN COURT  LIGGEN ROND 

DE €  100 000.                                                                                                                                                          

Voet- / basketbalkooien: 

Dit betreffen kooien met 3 tot 5 meter hoge gaashekken en zijn afgesloten met een dak van 

gaas. De ondergrond is van asfalt, met daarop sportbelijning aangebracht. De afmeting is 

afhankelijk van de situatie ter plaatse.                                                                                                                                                

Pannakooien:                                                                                                                                                                         

Deze bestaan uit lage hekken en zijn ingericht met lage kleine doeltjes. De ondergrond  

bestaat uit asfalt of gras, maar soms ook kunstgras. Pannavoetbal is afkomstig uit Suriname 

en is de laatste jaren heel erg populair geworden. Er wordt meestal 1 tegen 1, of 2 tegen 2  

in de pannakooi gespeeld. Hierbij wordt de behendigheid in voetbal gestimuleerd. 

Voetbalveldjes:                                                                                                                                                                         

Niet speciaal ingericht, behalve met twee doeltjes. Vaak gesitueerd in een 

park/plantsoen/grasveld. Of op schoolpleinen met een ondergrond van asfalt. 

Richard Krajicek Playgrounds:                                                                                                                                              

Een R.K.-playground is een plek waar de jeugd kan spelen en /of sporten in de leeftijd van 6 

tot 21 jaar. Op een R.K.-playground is plaats om te tennissen, te voetballen en om te 

basketballen. Hekken beschermen de kinderen tegen het verkeer. EN OMGEKEERD …. 
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VERKEER/OMWONENDEN WORDEN BESCHERMD  TEGEN RONDVLIEGENDE BALLEN. SPORT IN DE WIJK BEGELEIDT 

EEN AANTAL UREN SPORTACTIVITEITEN.  DE GEMEENTE HAARLEM IS VOORNEMENS VIJF VAN DEZE 

VOORZIENINGEN TE PLAATSEN. ER IS INMIDDELS EÉN R.K.-PLAYGROUND GEREALISEERD OP HET TEYLERPLEIN IN 

HAARLEM OOST EN ER STAAT ER EEN GEPLAND OP HET PLEIN IN DE GRAAF WILLEMSTRAAT. 

Kooien algemeen:  

*Kooien hebben als nadeel dat de omringende hekken veel lawaai veroorzaken  door de 

resonantie van de ballen die er tegenaan komen. De wanden  van de kooien zijn soms wel 5 

meter hoog en niet iedereen waardeert dat uitzicht. 

*De kooien zijn zo ingericht dat honden er haast niet in kunnen komen. 

* De plekken worden over het algemeen overdag redelijk bezocht, ‘s avonds trekken de 

kooien nogal wat hangjongeren aan, dit tot ergernis van de omwonenden. Als maatregel 

tegen de overlast is op een aantal kooien een bord geplaatst met een eindtijd 22.00 uur. NA 

MELDING VAN OVERLAST DOOR OMWONENDEN WORDT ER NA 22.00 UUR GEHANDHAAFD DOOR DE POLITIE. 

(TENZIJ ER BINNENKORT BEZUINIGD GAAT WORDEN OP HANDHAVING NA 22.00 UUR!!!) 

* De meeste kooien vallen onder het Speelruimteplan, MAAR WORDEN  VREEMD GENOEG NIET 

EXPLICIET GENOEMD IN HET PLAN. 

 

WIJ HEBBEN de indruk dat de toevallig beschikbare ruimte vaak  bepalend is voor plaatsing van 

een kooi. Een aantal kooien staat op het terrein van een basisschool, wat op zich vreemd is, 

want de kooien zijn VAAK bedoeld voor de leeftijdsgroep 12 jaar en ouder. In het 

speelruimteplan is aangegeven dat schoolpleinen met een buurtfunctie, en DAT BETREFT 30 VAN 

DE 80 scholen, graag  in aanmerking  komen voor een dergelijke voorziening OF 

SPEELVOORZIENING.  De school zorgt voor een bouwaanvraag en de gemeente betaalt.  De 

kooien op het schoolplein worden zonder inspraak van de buurt geplaatst , er is alleen de 

normale bezwaarmogelijkheid  op de bouwaanvraag op van toepassing. Over het algemeen 

is bij kooien  die geplaatst worden op gemeentegrond,  de inspraak wel geregeld.  GEVOLG 

VEEL WEERSTAND. ZOALS RECENTELIJK DE GRAAFSSCHAPSTRAAT  EN DE OOSTENRIJKLAAN.  Het plaatsen van 

een kooi op een speelplein van een school is vaak makkelijk te realiseren en de school vindt 

zo’n uitbreiding van de speelgelegenheid wel prima. De kosten zijn voor de gemeente. 

De hoogte van de  hekken, tot wel 5 m hoog, is vaak in strijd met de stedenbouwkundige 

uitgangspunten en met redelijk eisen van welstand. HOE DIT TOCH KAN GEBEUREN IS  ONS EEN 

RAADSEL. Kooien verfraaien het straatbeeld niet. MAAR HET LEVERT WEL EEN SPEELGELEGENHEID VOOR 

DE JONGEREN/KINDEREN IN DE BUURT OP EN STIMULEERT SPORT/BEWEGENEN/SOCIALE COHESIE. Hoort een 

kooi  thuis in de binnenstad van New York of Amsterdam waar helemaal geen speelruimte is 

door verdichting. OF TOCH OOK IN HET ZO LANGZAMERHAND REDELIJK VERDICHTE HAARLEM? 

De primaire eisen om te kunnen voetballen: Een grasveld met twee doeltjes en spelen maar. 

We willen  natuurlijk wel voorkomen dat de kinderen achter de bal de straat op rennen. Dus 

een hek er omheen van 1 meter hoog tegen het wegrennen kan, afhankelijk van de plek en 
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situatie, wenselijk blijken te zijn. Met een verhoogde instap kan eventueel voorkomen 

worden dat honden erin kunnen. Zou dit niet al voldoende zijn voor kinderen/jongeren om 

veilig en prettig te kunnen spelen. 

Mogelijke discussiepunten: 

1. Zouden we terughoudend  moeten zijn met het plaatsen van kooien, m.n. in buurten 

waar ruimte voldoende aanwezig is zoals in: parkjes, plantsoenen en op schoolpleinen? Met. 

indien wenselijk, een laag hek er omheen om het  direct op de rijweg rennen door spelende 

kinderen, te verhinderen en om over straat schietende ballen enigszins tegen te houden. 

2. ZOU ER VOOR NIEUW TE PLAATSEN KOOIEN OP SCHOOLPLEINEN  EENZELFDE VORM VAN INSPRAAK MOETEN 

ZIJN, ZOALS DIE OOK  IS GEREGELD VOOR KOOIEN OP GEMEENTEGROND MIDDELS DE  ”PARTICIPATIE EN 

INSPRAAK VERORDENING”? 

3. Moeten we Richard Krajicek Playgrounds en Cruyff-courts  BLIJVEN aanleggen in overleg 

met Sport Support? Ervan uitgaande dat begeleid sporten dan wel moeten blijven bestaan.  

4. Moeten we Richard Krajicek Playgrounds en Cruyff-courts  aanleggen als er onvoldoende 

draagvlak bij omwonenden is? 

5. Hoe voorkom je het neveneffect dat kooien ook als hangplek worden gebruikt? (Andere 

inrichting; handhaving; buurtcontrole). 

6. Hoe zwaarwegend is de geluidsoverlast van kooien veroorzaakt door het resoneren van 

de hekken en wat is daar eventueel aan te doen? 

7. WEGEN DE KOSTEN VAN DE KOOIEN OP TEGEN DE BATEN/LASTEN? 

8. MOET DE AANLEG VAN RICHARD KRAIJCECK-COURTS EN CRUYFF-COURTS MET BEIDE HANDEN 

AANGEGREPOEN WORDEN, OMDAT HET DE GEMEENTE VEEL GELD SCHEELT IN VERGELIJKING MET AANLEG VAN 

ZO’N VOORZIENING DOOR DE GEMEENTE ZELF.  

9. WAT ZOUDEN DE BELANGRIJKSTE CRITERIA VOOR AANLEG VAN EEN KOOI MOETEN ZIJN? 

10. WAT WEEGT ZWAARDER; DRAAGVLAK IN DE BUURT, OF JONGEREN EEN SPEELPLEK BIEDEN? 

 

Team cie. Beheer PvdA  

Roel Schaart & Marceline Schopman 

  

NB. IN HAARLEM WORDT  MOMENTEEL OP 15 PLEKKEN IN DE STAD, ZO’N 25 KEER PER WEEK, IN HET KADER VAN 

“SPORT IN DE WIJK“ VOOR 2 UUR PER KEER LEIDING GEGEVEN DOOR SPORTSUPPORT AAN  EEN SPORTACTIVITEIT. 

(OP SOMMIGE PLEKKEN VIER MAAL PER WEEK).  


